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 7 fő 60,60 % 

 

 

Napirend:  

 

1. Szándéknyilatkozat a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft-ben történő üzletrész 

szerzés vonatkozásába 

2. Döntés a 2023. évi költségvetés 2. számú módosításáról 

3. Egyebek 

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

Tisztelettel köszöntök mindenkit, a mai társulási ülésünkön. Megállapítom, hogy az ülésen 

jelenlévők aránya 60,60 %, 57,36 % szavazati aránnyal, határozatképesek vagyunk. 

Jegyzőkönyvvezetőnek javaslom Engi Máriát, aki elfogadja, kérem, jelezze! Köszönöm szépen. 

Egyhangú igen. 

A jegyzőkönyv hitelesítésére megkérem Dr. Varga Ildikót SZMJV Önkormányzatának 

aljegyzőjét, dr. Kovács Tamást Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzatának alpolgármesterét 

és Ujvári Lászlót, Balástya Község Önkormányzatának polgármesterét. Aki elfogadja, a 

jegyzőkönyv hitelesítőit kérem, szavazzon! Egyhangú igen. 

 

Megállapítom, hogy a jegyzőkönyvvezető és a hitelesítők személyét a tanács ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta ( 6 fő 57,36 %). 
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Az ülés 2. napirendi pontjára teszek javaslatot. Aki elfogadja, a kiküldött napirendi pontokat, 

kérem, kézfeltartással jelezze!  

Egyhangú igen, köszönöm szépen.  

 

Megállapítom, hogy a napirendet a tanács ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan 

elfogadta (6 fő 57,36 %). 

 
Kivonat 

 

A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanács 2023. december 20. 

napján tartott ülésének jegyzőkönyvéből 

 

30/2023. (12. 20.) TT. sz.  

 

 

H a t á r o z a t  
 

 

 

A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta a 

Társulási Tanács ülés napirendjét, és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. Szándéknyilatkozat a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft-ben történő 

üzletrészszerzés vonatkozásában 

2. Döntés a 2023. évi költségvetés 2. számú módosításáról 

3. Egyebek 

 

 
A határozatról szóló jegyzőkönyvi kivonaton értesítést kapnak: a tisztségviselők, a Társulási Tanács 

elnöke, tagjai pénzügyi Bizottsága 

 

 

kmf 

 

 Gajdosné Pataki Zsuzsanna   Dr. Varga Ildikó sk. 

Társulási Tanács alelnöke sk.  Szeged MJV aljegyző, a 

munkaszervezet részéről 

 

 

a kivonat hiteléül: 

 

 

Engi Mária sk. 

jegyzőkönyvvezető 



Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

1.napirendi pont: Szándéknyilatkozat a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft-

ben történő üzletrész szerzés vonatkozásába 

 

 

Szóbeli kiegészítése dr. Varga Ildikó aljegyző asszonyt kérem fel. 

 

Dr. Varga Ildikó, aljegyző: 

Tisztelt Társulási Tanács és Pénzügyi Bizottság! Az előterjesztéshez készítettünk egy műszaki 

összefoglalót, ami bemutatja az előterjesztés indokát. Ennek a tulajdonszerzésnek az elsődleges 

indoka a Sándorfalvi úti regionális hulladéklerakó depónia bővítésének szükségessége. Erről 

készített Lukács Attila egy ismertetőt, mely ennek a döntésnek a megalapozója lenne. Kérem 

Lukács Attilát, hogy ismertesse. 

 

Lukács Attila: 

Tisztelt Társulási Tanács! A Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. illetve a Dél-alföldi 

Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás számtalan európai uniós pályázatban vett részt, mellyel 

hosszú évek óta fejleszti a dél-alföldi régió hulladékgazdálkodási rendszerét. Legjelentősebb az 

ISPA pályázat volt, majd a KEOP-C, illetve a KEHOP-os pályázatok következtek. 

Összességében Szeged térségében 7,1 milliárd forintos vagyon jött létre. Ezek üzemeltetéséről a 

jelenlegi, illetve a volt közszolgáltatók gondoskodnak. A Sándorfalvi úti hulladéklerakó telep 

1984-ben kezdte el működését. Szeged itt jelölte ki az a területet, ahol Szegedről, illetve a 

környező településekről származó hulladék ártalommentes lerakása megoldható. Ez aránylag 

mély fekvésű terület, mezőgazdasági szempontból értéktelen volt. A kijelölt tizennyolc hektáron 

kezdték elhelyezni a hulladékot. A területen dombbeépítéses technológiával került kialakításra a 

hulladéklerakó depónia. Műszaki védelmet nem alakítottak ki hozzá, a földön helyezték el a 

hulladékot. A probléma ezzel kapcsolatban nyilván az volt, hogy nem volt műszaki védelem, így 

a különböző vizek, csapadékvizek, illetve talajvizek kimosták a szennyezőanyagot a hulladékból 

és ez a talajban és a talajvízben szennyeződést okozott. Az UNIO-s csatlakozással jog 

harmonizációra került sor. Megalkotásra került a 20/2006. (IV.05.) KvVM rendelet, mely 

tartalmazza azokat a műszaki kialakításokat és peremfeltételeket, ami mentén egy hulladéklerakó 

telepet ki kell alakítani, illetve lehet üzemeltetni. Természetesen ez a hulladéklerakó telep ezen 

kialakítási feltételeknek így nem felelt meg. Ebből következően probléma volt az is, hogyha nem 

felel meg a hulladéklerakó ezeknek a műszaki feltételeknek, akkor miképpen fogunk arról 

gondoskodni, hogy a térségben keletkező hulladékokat hosszú távon el tudjuk helyezni. Ennek a 

problémának a megoldására nyújtott lehetőséget 2017-ben az ISPA pályázat. Az ISPA pályázat 

fizikai megvalósítása akkor kezdődhetett meg, amikor Magyarország csatlakozott az Európai 

Unióhoz. A pályázat keretein belül valósult meg mindazon hulladékgazdálkodási létesítmény, 

amely biztosította a hulladékok ártalommentes elhelyezését, illetve azt, hogy a lehető 

legkevesebb hulladék lerakása történjen meg a depóniára. Ennek keretén belül a meglévő 

hulladéklerakót rekultiváltuk, felső szigeteléssel, illetve egy résfallal láttuk el a depónia körül. 

Ezzel meg tudtuk akadályozni, a csurgalékvizek kijutását a környezetbe, illetve a csapadékvizek 

beszivárgását a depóniába. A depónia alapterülete 18 ha volt, ezt láttuk el az előírt szigetelési 

rétegrenddel, így a tetején egy 10 hektáros depónia jött létre. Mivel ilyen nagy volt a szigetelt 

terület hozzájárult a hatóság, hogy a következő hulladéklerakót, ahol a későbbiekben tudjuk 

tárolni a hulladékot, ezen a felső szigetelésen valósítsuk meg, Így egy új 10 hektáros 

hulladéklerakó depónia jött létre, melynek 2000-ben a tervezett kapacitása 2 millió köbméter 

volt. Az engedélyezett domb magassága, annak idején a terepszint felett 38 m volt, ez 117 mBf. 
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szintet jelent. A rakónak a tervezettek szerint 30 évig kellett volna biztosítania a hulladékok 

ártalommentes elhelyezését. 

 

A létesítést követően az üzemeltetési időszakban azonban kiderült, hogy a tények a tervezési 

adatokat nem támasztják alá. Sokkal több hulladék keletkezett a térségben, mint amit a tervezők 

figyelembe vettek.  

Az is kiderült, hogy az elkülönített hulladékgyűjtési rendszer nem volt elég hatékony. Nagyon 

sok szelektív hulladék került továbbra is a vegyes hulladékba. A hulladékgyűjtő udvaroknak volt 

egy felfutási ideje. Az anyagában hasznosítható hulladékok töredékét tudtuk eltéríteni a depótól. 

A tervezett 50 ezer m3 lerakott hulladékmennyiség álommá vált.  

A tervezési alapadatoknál lényegesen magasabb hulladékmennyiség kapacitásproblémát 

jelentett. Erre különböző megoldásokat dolgoztunk ki. Az egyik az volt, hogy az ISPA pályázat 

keretén belül létesített új hulladéklerakó telep engedélyezett magasságát megpróbáljuk 

megemelni. Erre vonatkozó adatokat egyeztettünk a környezetvédelmi hatósággal, illetve a 

szegedi építési szabályzatot is módosítottuk. Eszerint a depónia engedélyezett magasságát 38 

méterről 48 méterre emeltük meg. Jelenleg a hulladéklerakó depónia 2-3 év múlva eléri ezt a 48 

méteres magasságot. A depónia további emelése tájképvédelmi szempontok miatt nem 

lehetséges. A másik megoldás egy új kazetta kialakítása volt, amit a KEHOP pályázat keretén 

belül valósítottunk meg. Annak idején a KEHOP pályázat műszaki tartalmát, 10 milliárdos 

költségvetéssel kezdtük meg. Ezt lecsökkentették 7 milliárd forintra, így a műszaki tartalmat is 

csökkenteni kellett, rengeteg dolog kikerült a pályázati anyagból. A pályázat keretein belül csak 

egy 2 hektáros hulladéklerakó kazettát tudtunk kialakítani, melynek a teljes kapacitása 190 ezer 

m3. Ez a meglévő depónia délkeleti sarkában került kialakításra. Ez egy teljesen önálló műszaki 

létesítmény. Nincsen összekötve a meglévő depóniával. A kazettába csak egy, másfél évnyi 

hulladékot tudunk elhelyezni. A kazetta megépült, üzemeltetése még nem kezdődött el.  

A hulladékelhelyezési kapacitások megőrzése érdekében a hulladékok depóniától történő 

eltérítését megpróbáltuk fokozni. Erre két KEHOP pályázat nyújtott lehetőséget. Az egyikben 

megvalósítottuk az MBH üzemet, a válogatóüzemet korszerűsítettük, illetve bevezettük a 

településeken a sárga edényes hulladékgyűjtési módszert, mely sokkal hatékonyabb a zsákos 

gyűjtéshez képest. Egy másik KEHOP-os pályázat keretein belül Szeged Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának sikerült Szegeden bevezetnie a barna edényes zöldhulladék gyűjtését. Ezzel 

szintén hatalmas mennyiségű hulladékot tudunk eltéríteni a depóniától. Sajnos már most látjuk, 

hogy a depónia kapacitása véges és további új kazetták létesítésével, illetve ezek meglévő 

depóniával történő összekötésével lehet biztosítani a későbbiek folyamán, a szükséges 

lerakóhelyi kapacitásokat.  

Mindenképpen bővíteni kell a hulladéklerakót. Ismertetek Önökkel néhány adatot, melyek 

alátámasztják a hulladéklerakó bővítésének szükségességét. Az ISPA pályázat keretén belül, 

illetve a KEHOP pályázat keretein belül megvalósításra került 2 hektáros hulladéklerakó 

depóniának a teljes üres kapacitása 1.969.220 m3. Ebből az évek során betöltöttünk 1.444.526 

m3-t. A depóniának jelen pillanatban a szabad kapacitása 500.000 m3, ez nagyjából 604 ezer 

tonna hulladéknak felel meg. A 2023. évi adatok alapján, évente 120 ezer tonna hulladékot 

rakunk le, ezért a jelenlegi kapacitások 5 év alatt ki fognak merülni. 2027. év végére a hulladékot 

nem tudjuk hol elhelyezni. A szükségessé vált hulladéklerakó bővítés új kazetták kialakításával 

biztosítható. Ennek kialakítási lehetőségét megvizsgálta a Szegedi Hulladékgazdálkodási NP Kft. 

A meglévő kazettától északra rendelkezésre áll egy 4 hektáros terület. Ezt szeretnénk beépíteni, 

illetve két kazettát létesíteni. Az új kazettákat, a meglévő teleppel összeépítenénk, Így, 1,1 millió 

m3-es hulladéklerakó kapacitást lehetne létrehozni. A hulladék a meglévő hulladéktestre 

ráhalmozásra kerülne, ennek a módszernek az az előnye, hogy alapvetően kis területbővítéssel, 
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hatalmas lerakókapacitásokat lehet biztosítani. A tervezett élettartam körülbelül 12,5 év, itt 

figyelembe vettük a MOHU által bevezetésre kerülő DRS hulladékgyűjtést és a különböző 

eltérítési lehetőségeket. A hulladéklerakó bővítési tervek megvalósításával 2035-ig tudnánk 

biztosítani a hulladékok ártalommentes elhelyezését. Az engedélyeztetéseket a Szegedi 

Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. az elmúlt időszakban lefolytatta. Rendelkezésre állnak a 

megvalósításhoz szükséges engedélyek. Amennyiben a közbeszerzési dokumentációk 

jóváhagyásra és véglegesítésre kerülnek, a beszerzéseket várhatóan 2024. májusában tudnánk 

elindítani és nagyjából novemberre tudnánk az eljárást lebonyolítani, ekkor kerülne sor a 

szerződés megkötésére. A kivitelezőnek 1,5 év szükséges, hogy elvégezze a kivitelezési és 

tervezési munkálatokat. Jelen pillanatban nekünk tenderterv szintű terveink vannak. A vállalkozó 

feladata lenne a kiviteli tervek elkészítése és utána a mű megvalósítása. A beruházási időszak 

felölel egy téli időszakot is, így a megvalósításhoz legalább 1,5 év időtartam szükséges. A 

becsült beruházási költség 2,22 milliárd forint.  

 

Készítettem egy táblát, ami hulladéklerakó depónia bővítését sematikusan mutatja be. 

A legalsó 12 m-es szint a meglévő hulladéklerakó, ami az ISPA /KA pályázat során került 

rekultiválásra. Felette látható az üzemelő depónia és az engedélyezett depónia magasítás mellyel 

az engedélyezett 48 m-es maximális magasság elérhető. 

Az ábra jobb oldalán látható piros trapéz a II. ütem, a KEHOP pályázat keretein belül létesült 

kazetta. 

Mögötte van a III. és IV. ütem, a megvalósításra tervezett új 4 ha alapterületű 2. és 3. kazetta. 

Az ábrán V. ütemmel a megvalósításra tervezett III., IV ütemben megépítésre tervezett, valamint 

II. ütemben megépült kazetta összeépítése látható a meglévő hulladéklerakóval. 

 

A következő dián a depónia tervezett bővítése felülnézetben látható. 

 

Az utolsó dián láthatóak azok a települések melyeken a keletkezett hulladékok egy része a 

depónián kerül ártalommentesen elhelyezésre. A települések közül külön sárga színnel kerültek 

azok megjelölésre, akik a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft.-ben tulajdoni 

részesedéssel rendelkeznek és így közvetlenül is érintettek a beruházás megvalósításában. 

 

Köszönöm szépen a figyelmüket. 

 

Dr. Varga Ildikó, aljegyző: 

A lerakó mellett van egy úgynevezett 1. számú kazetta, ami a Társulás tulajdonában van. Ami 

jelenleg működik az a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. tulajdonában van. Hosszú 

távon egyik sem tud a másik nélkül működni. Azt próbáltuk bemutatni, hogy ezek a 

vagyonelemek összefüggenek. Ahogy Attila elmondta, ezt a beruházást nettó 2 milliárd forint 

értékűre becsülik a szakemberek. A tervek szerint, ahogy a munkaszervezet egyeztette a 

beruházás megvalósítását, ebből a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. 300 millió 

forintot saját erőből vállalna. A fennmaradó 1,7 milliárd forint biztosítása történne a Társulás 

tagi kölcsöneként, amihez szükséges lenne, hogy a Társulás üzletrészt szerezzen a Szegedi 

Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft.-ben. Ez a tagi kölcsön nem egy összegben kerülne 

átadásra, hanem a beruházás szerint. A Társulás 2025. év elejéig több részletben nyújtaná ezt a 

kölcsönt, a tervek szerint. A Társulás számára a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. a 

korábban megkötött szerződés alapján fizet üzemeltetési díjat, ezek a szerződések 2025. év 

végéig szólnak. Ezen összegekből képződik meg a tagi kölcsön összege. Ezen felül a Társulás 
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vagyonelemeinek fenntartására szolgáló tartalék is képződik, számításaink szerint körülbelül 300 

millió forint, ezen felüli összeg lesz a Társulás számláján. Tervek szerint a tagi kölcsönt 8 év 

alatt fizetné vissza a cég, banki betéti hozamokat meghaladó kamattal. A tagi kölcsön pontos 

részleteit a 2024. január-februári ülésre tervezzük előterjeszteni. A 2024. évi költségvetéssel 

együtt jönne a Társulás elé. Szerettük volna ezt megelőzően tárgyalni. Az előnyöket 

összefoglalva, nemcsak a kamat hozamokat figyelembevéve, ha nem, ahogy Attila előadásából 

láthatta a Társulási Tanács, hogy ezek a nagyértékű vagyonelemek vannak a területen, mely a 

Társulás vagyona, ami így biztonságosan és fenntarthatóan üzemeltethető. Ezzel oldódna meg, 

mert önmagában a Társulás tulajdonában lévő kazetta sem üzemeltethető, másrészt, ahogy a 

pályázatból megvalósult hulladékválogató üzem fenntartásához is hozzájárulunk ezzel a 

megoldással. A cég működése nem kerül veszélybe, így megfelelően tudja üzemeltetni a 

Társulás vagyonelemeit is. A Társulás vagyona egyébként a 2022. évi zárszámadás szerint 7,759 

milliárd forint. Ebből 7 milliárd a tárgyi eszköz érték, ennek jelentős részét a Szegedi 

Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. üzemelteti. Annak értékében, hogy hosszú távon tudja a 

vagyonelemeket üzemeltetni, feltétlenül szükséges a lerakó bővítése. A tagi kölcsön 

visszafizetésének biztosítéka, egyrészt a MOHU-val kötött szerződésből érkező bevétel szolgál, 

másrészt a lerakási díjból szolgáló bevétel. Ennek a részletei a következő ülésen kerülnének a 

Társulási Tanács elé. Én a munkaszervezeti egyeztetések során, úgy látom, hogy ahhoz, hogy a 

tehenet fejni tudjuk, meg is kell etetni. Biztosítani kell forrást, amit nem ingyen adnánk, ez 

megtérül, hogy stabil partner tud maradni az üzemeltető. Alapvetően egy értékmegőrzés lenne az 

üzletrész megszerzésének célja, így a tagi kölcsönnek is. 

Köszönöm a figyelmet.   

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

Nagyon szépen köszönöm. Kérem jegyzőkönyvbe venni, hogy Jani János polgármester úr 9 óra 

31 perckor távozott. Kérdés vélemény? Ujvári László polgármester úr. 

 

Ujvári László, polgármester: 

Köszönöm szépen a munkát, mellyel ez az előterjesztés elkészült. Nagyjából átfutottam az 

anyagot előtte és próbáltam figyelni az információkra. Szerintem ez az előre menekülésnek egy 

frappáns megoldása. Én köszönöm szépen az előterjesztést, köszönöm szépen az előremutató 

javaslatot. Én mindenképp azt javaslom, hogy ezt fogadjuk el. Nincs más hátra, mint előre. Így 

tudunk fejlődni, nem kamatmentes kölcsönt adunk, még talán profitot is fog hozni.  

 

Dr. Kovács Tamás, alpolgármester: 

Lukács Attila PPT-je teljeskörű volt, nagyon köszönjük. Én is arra jutottam az előzetes 

egyeztetések alapján, hogy ez a műszaki tartalom szükséges, a további biztonságos 

üzemeltetéshez. Itt jött az, hogy nézzük meg a finanszírozás lehetőségeit, igazán szerencsések 

vagyunk, hogy a KEHOP keretén belül, megvalósult a hulladékválogató üzem. A korábban 

kukaholding most a MOHU bérbe veszi ezt a létesítményt és folyamatosan fizet bérleti díjat. 

Abból a szempontból is szerencsések vagyunk, hogy ennek az átadása most történt meg, így az 

értékcsökkenéssel együtt most kapjuk meg a legnagyobb díjat az üzem bérléséért. A Társulásnál 

keletkezik egy nagy forrás, amit rá kellene fordítani a hulladékválogatóra, de mivel az 

garanciális, új, így nincs szükség állagmegóvó beruházásokra. Van szándék arra vonatkozóan - 

amit aljegyző asszony említett, hogy 300 millió forintot benntartunk a Társulásnál - hogy 

kiegészítő szeparátorokkal, újabb eszközök beépítésével hatékonyabbá tegyük a válogatást, 

annak érdekében, hogy kevesebb hulladék kerüljön a depóniára. Alapvetően az állagmegóvásra, 

most nem tudunk pénzt fordítani, így egy nagy mennyiségű pénzforrás keletkezik likviditásban a 
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Társulásnál. Most van arra lehetőség, hogy önerőből ezt a beruházást el tudjuk végezni. 

Megvizsgáltuk annak a lehetőségét is, hogy pályázati forrásból ezeket meg tudjuk-e csinálni. 

Nem kimondottan azért, mert nincs pályázati forrás, de az UNIO most nem támogatja ezeknek a 

depóniáknak a bővítését az előző ciklushoz képest. Ráadásul itt egy megvalósult fejlesztés van, 

aminek a visszapótlásából építünk hozzá, ezért egyébként sem támogatott rész. A PPT-ből az is 

látható volt, hogy nagyon feszített a határidő. Annak érdekében, hogy ezt kiviteli tervekkel, 

engedélyeztetésekkel meg tudjuk csinálni és ne kelljen rekultiválni ezt a területet. Nehogy Félő, 

ha nem érünk oda időbe akkor a hatósági engedélyt visszavonják és onnantól kezdve elindul egy 

nagyon drága, rekultivációs folyamat, melynek tényleg az lehet az eredménye, hogy hiába van 

hulladékválogatónk, a lerakóra óriási pénzt kell költeni, hogy fenntartható legyen, mert nem 

tudunk hulladékot rárakni. Ez egy nagyon kockázatos része ennek a dolognak, ezért 

mindenképpen bővítenünk kell ezt a létesítményt, szerintem műszakilag nagyon szépen 

összerakta a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. Jó a MOHU-val a kapcsolat, így azt 

látjuk, hogy ezen a finanszírozási területen, ahogy a bérleti díjak megképződnek, abból 

gyakorlatilag elő tudjuk állítani azt a forrást, ami ahhoz szükséges, hogy a kivitelezővel kötött 

szerződés alapján a készültségnek megfelelően rendelkezése állítsuk ezt a pénzt. Ha átmenetileg 

likviditási probléma lenne, akkor azt gondolom, hogy a SZMJV Önkormányzata mellé tud állni 

ennek a dolognak. Alapvetően úgy látjuk, hogy a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. 

saját önerejével és a Társulásnál keletkező vagyon segítségével ezt biztosan tudjuk finanszírozni. 

Van egy előzetes költségbecslés, bízunk abban, hogy a kiszáradt piac miatt lesznek olyan 

kivitelezők, akiknek ez elég nagy falat lesz, ahhoz, hogy verseny alakuljon ki. Reméljük, hogy 

ettől olcsóbb lesz. Ez egy maximális keretösszeg, szeretnénk, hogy ezen belül legyen. 

Elhangzottak összegek, hogy 1,7; 1,8 milliárdból is megvalósulhat ez a beruházás, ami 

kimondottan előnyös lenne. Ahhoz, hogy ezt az egészet el tudjuk indítani, ahhoz az kell, hogy 

létrehozzuk ezt a kapcsolatot a DHGT és a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. között. 

Dolgozunk az ütemezésen, a közbeszerzési eljáráson, ott is van szaktanácsadónk, de annak 

érdekében, hogy minden megfelelő ütemezéssel tudjon haladni, ezt a döntést meg kell hozni, 

hogy a Társulás üzletrészt vásárolhasson a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft.  

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

Köszönöm szépen. Kérdés, vélemény? 

 

Dr. Tóth Krisztián: 

Én szeretnék szólni. Örülök annak, hogy világossá vált ez a dolog. Végig hallgatva a PPT-t és az 

előttem szólókat, én azt mondom, hogy bizonyos szempontból látom ennek a kézenfekvő és 

egyszerű megoldási javaslatnak a szempontjait. Ugyanakkor van egy több éves múltja a 

Társulásnak és Mórahalom kistérségnek. Az elmúlt időszak éles vitákkal teli időszakára tekintve, 

kicsit meglepődve tapasztaltuk azt, hogy pont akkor amikor nyugvóra kerültek az álláspontok és 

egymás feladatait és határvonalait tiszteletbe tartva tudtunk egy jó megállapodást hozni, most 

egy kellemetlenül bosszantó, újabb frontnyitásnak érezzük ezt. A Társulás nem arra a célra jött 

létre, hogy egy NP Kft.- megfinanszírozzon. Egy önkormányzati Társulást feladatellátása 

hoztunk létre és nem látjuk ennek szükségességét. Nem látom azt, hogy ha Szeged helyt tud állni 

akkor, ha likviditási probléma lenne, akkor miért nem tudja ezt most is megtenni, akár piaci 

alapon. Én ebbe nem akarok ilyen szinten beleszólni, értem az egyszerűségét. Nekünk az elmúlt 

időszak tapasztalataival vannak problémáink, azzal, hogy ez mennyi feszültséget és mennyi 

vitára adhat majd okot a jövőben, mennyi buktatója lehet majd ennek a dolognak. Ez az ami 

miatt kétségeink vannak, ha az ember egyszer megégeti magát, akkor ezt nem szívesen teszi meg 

újra. Szerencsésebbnek találtuk volna, ha nem kell ilyen eszközökhöz nyúlni. A döntést nyilván 
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el kell fogadnunk, és ha döntés megszületik, akkor meg kell vizsgálnunk azt, hogy milyen egyéb 

útja van annak, hogy ebben mi mégsem vegyünk részt. A magam részéről ezt nem tartom sem 

időszerűnek, sem szükségszerűnek. Nem a depónia bővítéséről beszélek, hanem arról, hogy a 

viszonyokat újból elmérgesítsük, újból vitákat szítsunk, újból kérdéseket vessünk föl. Emiatt 

sajnálom. Mindamellett, hogy nyilván van ennek egy egyszerű és kézenfekvő megoldási oldala, 

ami elvitathatatlan, de az elmúlt időszakra nem. 

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

Köszönöm. Alpolgármester úr. 

 

Dr. Kovács Tamás, alpolgármester: 

Két dolog van. Az egyik az, hogy abban az esetben, ha kölcsönből történik ennek a 

finanszírozása, akkor a MOHU vállalja a Társasággal kötött szerződés alapján a bankkölcsön 

részét és fizeti. Ezt igazából azért találtuk ki, mert ilyen módon tudjuk a Társulásban megképző 

visszapótlási kötelezettségnek az értékállóságát megőrizni. Lényegében a MOHU, ha 

lefinanszírozza az értéket meghaladó kamatokat, akkor a 2 milliárd forint, amiről most 

beszélünk, az 2,7 milliárd forint lesz 7-8 év múlva. Ez is egy fontos része annak, hogy a vagyont 

megőrizzük. Ha ezt benntartanánk és csak állna a számlán, akkor vagy kamatoztatnánk, ami azért 

problémát vetne föl, vagy egyszerűen elértéktelenedne. Ez ebből a szempontból jó. A másik az, 

hogy ez egy kötött felhasználású forrás, tehát nem helyezhetem ki mindenféle más célra, ennek a 

vagyonnak azt kell szolgálni, hogy a regionális hulladékgazdálkodás biztosított legyen. 

Márpedig most pontosan erről beszélünk, tehát a kötöttséget is tudjuk igazolni. A harmadik, 

hogy éppen ebből az okból fakadóan, a SZMJV Önkormányzata nem helyez ki a saját 

hulladékgazdálkodási társaságába 2 milliárd forintnyi szabad forrást, mert ha van egy célra 

rendelt kötött forrás akkor az az ésszerű, ha azt a pénzt használjuk föl, ami megképződik és nem 

a szociális forrásokból finanszírozza. Én a kiegészítő finanszírozást arra értette, ha a kivitelezés 

jobb ütembe halad és 100-150 millió forintos ideiglenes likviditást kell biztosítani, akkor ezeket 

a kisseb összegű likviditási gondokat tudjuk kezelni, de 8 évre 2 milliárd forintos kölcsön a 

SZMJV Önkormányzatának sem menne. Ez egy kötött forrás, ami rendelkezésre áll, ezért 

gondoltuk helyesnek ezt a konstrukciót a tisztelt Társulási Üllés elé terjeszteni. 

Köszönöm szépen. 

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

Köszönöm. Polgármester úr. 

 

Dr. Dobó István, polgármester: 

Szeretném azt jelezni, hogy nem látjuk szükségesnek ezt a döntést. Elfogadjuk, amit mondtak, de 

nem tűnik meggyőzőnek. Én azt gondolom, hogy ezt lehetne másként kezelni, de azt nem tudom, 

hogy erre mennyire van szükség jelen helyzetben. Mi ezt gondoljuk erről. Ha esetleg jobban 

kidolgozott anyagot kapunk erről és jobban átlátjuk, akkor lehet, hogy ez változik. 

 

Dr. Tóth Krisztián: 

Szeretnénk megkapni ezt a PPT. 

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 
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Köszönöm szépen. Változtak a számaink. A szavazati arány 55,24 %, mert Balástya 

polgármestere is elment. Kérem, kézfeltartással jelezze, aki elfogadja a határozati javaslatot! 

Szeged, Sándorfalva igen, Öttömös és Üllés nemmel szavazott. 

 

Megállapítom, hogy Szeged és Sándorfalva igen, Öttömös és Üllés nem szavazatával, 

tartózkodás nélkül a Tanács elfogadta (4 fő 55,24%) és meghozta határozatát az 1. 

napirendi pontról. 

 

Kivonat 

 

A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanács 2023. december 20. 

napján tartott ülésének jegyzőkönyvéből 

 

31/2023. (12.20.) TT. sz.  

 

H a t á r o z a t  
 

 

A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta a 

Társulási Tanácsa „ Szándéknyilatkozat „ c. előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás (a továbbiakban: Társulás) 

Társulási Tanácsa a Társulás vagyona fenntartásának, működtetésének biztosítása és a 

tagönkormányzatok lakossági közszolgáltatásának fokozottabb figyelemmel kísérése 

érdekében kifejezi szándékát, hogy amennyiben a vagyont üzemeltető és az állami 

hulladékgazdálkodási közszolgáltatásban közreműködő Szegedi Hulladékgazdálkodási 

Nonprofit. Kft-ben üzletrész szerzésre nyílik lehetőség, akkor annak feltételeit 

megvizsgálja. 

 

2. A Társulási Tanács kéri a Szegedi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. ügyvezető 

igazgatóját, hogy amennyiben a gazdasági társaságban üzletrész szerzésre nyílik 

lehetőség, akkor annak feltételeiről haladéktalanul tájékoztassa a Társulást. 

 

 
A határozatról szóló jegyzőkönyvi kivonaton értesítést kapnak: a tisztségviselők, a Társulási Tanács 

elnöke, tagjai pénzügyi Bizottsága 

 

 

kmf 

 

 Gajdosné Pataki Zsuzsanna   Dr. Varga Ildikó sk. 

Társulási Tanács alelnöke sk.  Szeged MJV aljegyző, a 

munkaszervezet részéről 

a kivonat hiteléül: 

 

Engi Mária sk. 

jegyzőkönyvvezető 
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Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

2. napirendi pont: Döntés a 2023. évi költségvetés 2. számú módosításáról 

 

Dr. Varga Ildikó, aljegyző: 

Ezek után szóbeli kiegészítést nem kívánok tenni tehát ez az üzletrész 500 ezer forint értékben, 

szándéknyilatkozat lenne a Társulás részéről.  

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

Köszönöm szépen. Kérdés, vélemény? Nincs, aki elfogadja, a határozati javaslatot kérem, 

kézfeltartással jelezze! Szeged, Sándorfalva igen, Öttömös Üllés tartózkodik, nem volt nem 

szavazat.  

 

Megállapítom, hogy Szeged és Sándorfalva igen szavazatával, Öttömös és Üllés 

tartózkodása mellett, a Tanács elfogadta (4 fő 55,24%) és meghozta határozatát az 2. 

napirendi pontról. 

 
Kivonat 

 

A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanács 2023. december 20. 

napján tartott ülésének jegyzőkönyvéből 

 

32/2023. (12. 20.) TT. sz.  

 

H a t á r o z a t  

 

 

A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta a 

Társulási Tanácsa „ a Döntés a 2023. évi költségvetés 2. számú módosításának elfogadásáról„ 

c. előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanácsa a 2023. évi 

költségvetés 2. számú módosítását az alábbiak szerint fogadja el: 

 

Kiadások: 

 Kommunikációs szolgáltatások (K32)         + 1.000.000, -Ft 

 Részesedések beszerzése (K65)             +  500.000, -Ft 

 Összesen:              + 1.500.000, -Ft 

Tartalék (K513)             - 1.500.000, -Ft 

Összesen:              -1.500.000, -Ft 

A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 2023. évi költségvetés 2. számú módosítás 

utáni változatlan összegben a  

Kiadási főösszegét 1.133.454.741, -Ft-ban 

Bevételi főösszegét 1.133.454.741, -Ft-ban állapítja meg.  

A módosítás során a kiadások a tartalék terhére kerültek beemelésre.  

A 2023. évi költségvetésének részletezését tartalmazó 1.-3. számú mellékletek helyébe a jelen 

határozat mellékletei kerülnek, mely részletesen tartalmazzák a költségvetés módosítását.  
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A határozatról szóló jegyzőkönyvi kivonaton értesítést kapnak: a tisztségviselők, a Társulási Tanács 

elnöke, tagjai pénzügyi Bizottsága 

kmf 

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna sk.   Dr. Varga Ildikó sk. 

Társulási Tanács alelnöke  Szeged MJV aljegyző, a 

munkaszervezet részéről 

 

a kivonat hiteléül: 

 

 

 

Engi Mária sk. 

jegyzőkönyvvezető 

 

 

Gajdosné Pataki Zsuzsanna, levezető elnök: 

3. napirendi pont: Egyebek  

 

Egyebekben van-e valakinek, kérdése, bejelentése?  

 

Amennyiben nincs több kérdés, akkor köszönöm szépen mindenkinek a megjelenést a társulási 

ülést ezennel bezárom. 

 

 

kmf. 

 

 

 

             Gajdosné Pataki Zsuzsanna sk.                   Engi Mária sk. 

      levezető elnök                     jkv. vezető 

 

 

 

 dr. Kovács Tamás sk.               Ujvári László sk. 

                 SZMJV Önkormányzat                                           Balástya Község Önkormányzata 

            jkv. hitelesítő                      jkv. hitelesítő 

 

 

 

 

Dr. Varga Ildikó sk. 

SZMJV Önkormányzat  

jkv. hitelesítő 


